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Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 27. april 2017 stillet følgende 
spørgsmål nr. 372 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed besvares. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Bendixen (DF). 

Spørgsmål nr. 372: 

”Hvad er p.t. det gennemsnitlige antal børn, man har i plejefamilier, og hvad er 

udviklingen i det gennemsnitlige antal plejebørn pr. familie over de sidste 5 år?” 

Svar: 

Der føres ikke løbende statistik med det gennemsnitlige antal børn pr. plejefamilie. 
Der er dog lavet to undersøgelser, der har relevans for spørgsmålet.  
 
En undersøgelse af plejefamiliers rammer og vilkår fra 2010 foretaget af Deloitte for 
Socialstyrelsen viser, at 58 pct. af de plejefamilier, der indgik i undersøgelsen, havde 
1 barn i pleje på undersøgelsestidspunktet. 38 pct. af de adspurgte plejefamilier havde 
2 eller 3 børn i pleje, mens 3 pct. havde 4 børn i pleje. Ingen af de adspurgte havde 5 
eller flere børn i pleje.  
 
Ankestyrelsen er på Børne- og Socialministeriets opdrag i gang med en undersøgelse 
af plejefamilieområdet, der endnu ikke er offentliggjort. Undersøgelsen omfatter spør-
geskemabesvarelser fra 1308 plejefamilier med i alt 1858 plejebørn. 
 
Undersøgelsen viser foreløbigt, at størstedelen af de almindelige plejefamilier og net-
værksplejefamilier, der indgår i undersøgelsen, har 1 barn anbragt i pleje på undersø-
gelsestidspunktet. De kommunale plejefamilier har typisk 1 eller 2 børn anbragt. 19 
pct. af de kommunale plejefamilier og 9 pct. af de almindelige plejefamilier har tre eller 
fire børn anbragt. Ingen af plejefamilierne har flere end fire børn anbragt på undersø-
gelsestidspunktet.  
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